
 

 

Protokół nr XXVIII.16 

sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

z dnia 14 grudnia 2016 r. 
 

 
Przewodniczący Rady Jarosław Szałata otworzył obrady o godzinie 14

05 
w Starostwie 

Powiatowym w Międzyrzeczu. Obecnych na sesji było 14 radnych (nieobecni byli 

Wiceprzewodniczący Rady Mieczysław Kuryś, Radosław Lorenz, Zofia Plewa) co stanowiło 

kworum. Przywitał radnych oraz Starostę. Przewodniczący serdecznie podziękował Dyrektor, 

nauczycielom i młodzieży z CKZiU w Międzyrzeczu za wkład pracy i zaangażowanie  

w organizację poprzedniej, uroczystej sesji Rady Powiatu. 

Przewodniczący powiedział, że radni otrzymali porządek obrad i zapytał czy są pytania albo 

jakieś wnioski? Wniosków do porządku obrad nie było. 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy organizacyjne sesji: 

a) stwierdzenie kworum, 

b) porządek obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Sprawozdanie z działalności szpitala międzyrzeckiego i informacja z bieżącej 

działalności spółki. 

4. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie uchwały budżetowej Powiatu Międzyrzeckiego na 2017 rok (druk nr 38): 

- odczytanie projektu uchwały budżetowej, 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Zarząd Powiatu 

Międzyrzeckiego projekcie uchwały budżetowej na 2017 rok, 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej możliwości sfinansowania 

deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Międzyrzeckiego na rok 2017, 

- przedstawienie opinii komisji stałych Rady Powiatu, 

- stanowisko Zarządu i ewentualne wniesienie autopoprawek, 

- dyskusja nad wniesionym projektem i zgłoszonymi autopoprawkami, 

- głosowanie nad wniesionymi autopoprawkami, 

- głosowanie uchwały budżetowej, 

b) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Międzyrzeckiego na 

lata 2017 - 2026 (druk nr 39), 

- odczytanie projektu uchwały, 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym projekcie uchwały  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Międzyrzeckiego na lata 2017 – 2026 

przedstawionej wraz z projektem uchwały budżetowej na 2017 rok, 

- głosowanie uchwały, 

c) w sprawie zmiany uchwały Nr XX.103.16 Rady Powiatu Międzyrzeckiego z dnia 30 

marca 2016 w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (druk nr 50), 

d) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2016 r (druk nr 52), 

e) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Międzyrzeckiego na lata   

2016 – 2026 (druk nr 53), 

f) w sprawie powierzenia Gminie Międzyrzecz zadania publicznego (druk nr 51). 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

6. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 
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7. Przyjęcie protokołu sesji Rady Powiatu z dnia 30 listopada 2016 r. 

8. Sprawy organizacyjne i korespondencja do Rady Powiatu. 

 

Ad 2. 

 

Radny Zbigniew Smejlis powiedział, że złożył na piśmie zapytanie w sprawie składowiska 

odpadów w Pieskach. Ponadto radny powiedział, że złoży interpelację w sprawie ustawienia 

wiaty na przystanku autobusowym w Kalsku. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że radny Smejlis złożył w międzyczasie dwie 

interpelacje: w sprawie ustawienia ekranów dźwiękochłonnych oraz bezpieczeństwa w ruchu 

drogowym. Następnie Przewodniczący przekazał głos Małgorzacie Matysek Powiatowemu 

Lekarzowi Weterynarii. 

 

Powiatowy Lekarz Weterynarii przedstawiła informację na temat zagrożenia ognisk 

zakażonych ptaków jakie miało miejsce na obszarze powiatu. Przekazała wytyczne dla 

gospodarstw utrzymujących drób lub inne ptactwo z prośbą o rozpropagowanie tych 

informacji (wytyczne w załączeniu do protokołu). 

 

Ad 3. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad przekazując głos Kamilowi 

Jakubowskiemu Prezesowi Szpitala Międzyrzeckiego. 

 

Prezes przedstawił w formie pokazu multimedialnego sprawozdanie z działalności szpitala za 

rok 2016 (prezentacja w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś pytania? Pytań nie było. 

 

Ad 4. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do podejmowania uchwał: 

 

a) w sprawie uchwały budżetowej Powiatu Międzyrzeckiego na 2017 rok (druk nr 

38). 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że radni wszelkie materiały w tej sprawie otrzymali na 

komisjach, są również autopoprawki do budżetu oraz wpf. Następnie poprosił Skarbnika  

o odczytanie uchwały budżetowej.  

 

Skarbnik odczytał projekt uchwały budżetowej Powiatu Międzyrzeckiego na 2017 rok.  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali pismo wyjaśniające błędy, a następnie 

poprosił Skarbnika o odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym 

projekcie uchwały budżetowej. 

 

Skarbnik odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Zarząd 

Powiatu Międzyrzeckiego projekcie uchwały budżetowej na 2017 rok, która przedstawia się 

pozytywnie (opinia w załączeniu do protokołu). 
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Przewodniczący Rady poprosił Skarbnika o odczytanie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej dotyczącej możliwości sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie 

uchwały budżetowej Powiatu Międzyrzeckiego na rok 2017. 

 

Skarbnik odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącą możliwości 

sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na 2017 rok, która przedstawia się pozytywnie (opinia w załączeniu do 

protokołu). 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącą Komisji Infrastruktury Społecznej  

o przedstawienie opinii komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 12 grudnia 2016 

r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na 2017 rok wraz z projektem uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2026. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

o przedstawienie opinii komisji. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że na posiedzeniu w dniu 28 listopada 2016 r. 

pozytywnie i jednogłośnie zaopiniowano projekt uchwały budżetowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na 2017 rok oraz projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na 2017 – 2026. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie 

opinii komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że na wspólnym posiedzeniu  

z Komisją Budżetu 29 listopada 2016 r. komisja pozytywnie ustosunkowała się do projektu 

budżetu na 2017 rok, jeden członek komisji był nieobecny. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Infrastruktury 

Gospodarczej o przedstawienie opinii komisji. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że komisja odbyła dwa posiedzenia: 29 listopada i 9 

grudnia 2016 r. Komisja rozpatrzyła projekt budżetu na 2017 rok opiniując go pozytywnie.  

 

Przewodniczący Rady skierował się do Zarządu z prośbą o przedstawienie stanowiska oraz 

wnoszonych autopoprawek. 

 

Skarbnik przedstawił autopoprawki zarówno do uchwały budżetowej jak i do WPF 

(autopoprawki stanowią załącznik do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad wniesionym projektem oraz zgłoszonymi 

autopoprawkami. 

 

Starosta powiedział, że nie jest to na pewno budżet marzeń, który chciałoby się i mogło 

realizować. Około 20% dochodów powiatu to są dochody własne, a więc 80% dochodów to 
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są pieniądze znaczone przez ministra finansów. Budżet został skrojony na miarę możliwości. 

Nadal utrzymana została współpraca z gminami przy budowie małej infrastruktury drogowej. 

Po złożeniu budżetu odbyły się rozstrzygnięcia przetargów i okazało się, że zwiększyła się 

kwota na holowanie pojazdów oraz usługi pocztowe. Zwiększenie na informatyzację geodezji 

jest spowodowane tym, że jako jedyny w województwie lubuskim wycofał się z tego Sulęcin  

i trzeba było podzielić koszty pomiędzy resztę powiatów. Starosta zwrócił się z prośbą  

o uchwalenie budżetu, który w sposób wyważony pozwala działać we wszystkich sferach 

życia społecznego i gospodarczego.  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że cieszy stosunkowo wysoka kwota inwestycji. Na 

pewno budżet jest zrobiony na miarę możliwości. Zapytał czy ktoś z radnych chciałby jeszcze 

zabrać głos w dyskusji? Uwag nie było. Następne przystąpił do głosowania nad wniesionymi 

autopoprawkami. 

 

Za wniesieniem autopoprawek do budżetu głosowano jednogłośnie. W przeprowadzonym 

głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 14 głosami „za”, głosów „przeciw” 0, 

„wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały 

budżetowej. Zapytał czy ktoś z radnych chciałby jeszcze o coś zapytać, wnieść uwagi, 

sugestie? Uwag nie było.  

 

Za przyjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym 

uchwałę przyjęto 14 głosami „za”, głosów „przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu 

brało udział 14 radnych. Uchwała została zarejestrowana pod numerem XXVIII.140.16. 

 

W tym miejscu Przewodniczący Rady przywitał Katarzynę Rutę Dyrektor Domu Dziecka ze 

Skwierzyny życząc powodzenia w pracy i jak najszybszego wdrożenia w życie pomysłów na 

zmianę tej jednostki. 

 

b) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na lata 2017 - 2026 (druk nr 39). 

 

Przewodniczący Rady skierował się z prośbą do Skarbnika o odczytanie uchwały. 

 

Skarbnik odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia WPF.  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że ten projekt jest przedkładany również Regionalnej 

Izbie Obrachunkowej. Poprosił Skarbnika o odczytanie opinii. 

 

Skarbnik odczytał opinię RIO w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Międzyrzeckiego na lata 2017 – 2026, która 

przedstawia się pozytywnie (opinia w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych chciałby o coś zapytać lub zgłosić jakiś 

wniosek? Uwag nie było.  

 

Za przyjęciem uchwały głosowano jednogłośnie. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym 

uchwałę przyjęto 14 głosami „za”, głosów „przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu 

brało udział 14 radnych. Uchwała została zarejestrowana pod numerem XXVIII.141.16. 
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Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach o godz.15
15

.  

 

Obrady sesji wznowiono o godz.15
30

. 

 

c) w sprawie zmiany uchwały Nr XX.103.16 Rady Powiatu Międzyrzeckiego z dnia 

30 marca 2016 w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (druk nr 50). 

 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i zapytał czy są jakieś uwagi albo pytania? 

Pytań nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 14 głosami „za”, 

głosów „przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 14 radnych. Uchwała 

została zarejestrowana pod numerem XXVIII.142.16. 

 

d) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2016 r (druk nr 52). 

 

Przewodniczący Rady poprosił Skarbnika o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Skarbnik odczytał treść uchwały. Przy tej okazji Skarbnik poinformował, że Bank 

Gospodarstwa Krajowego pozytywnie zaopiniował wcześniejszą spłatę części kredytu. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś uwagi albo pytania? Pytań nie było.  

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 14 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 14 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XXVIII.143.16. 

 

e) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Międzyrzeckiego 

na lata   2016 – 2026 (druk nr 53). 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś uwagi albo pytania do przedstawionego projektu 

uchwały? Pytań nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 14 

głosami „za”, głosów „przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 14 

radnych. Uchwała została zarejestrowana pod numerem XXVIII.144.16. 

 

f) w sprawie powierzenia Gminie Międzyrzecz zadania publicznego (druk nr 51). 

 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i zapytał czy są jakieś uwagi albo pytania? 

Pytań nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 14 głosami „za”, 

głosów „przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 14 radnych. Uchwała 

została zarejestrowana pod numerem XXVIII.145.16. 

 

Ad 5. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad przekazując głos Staroście.  

 

Starosta powiedział, że odpowiedzi udzieli na piśmie. Powiedział, że jeżeli chodzi  

o przystanek w Kalsku to jest to zadanie własne gminy i z tego co mu wiadomo gmina 

deklaruje postawienie takiej wiaty. 
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Ad 6. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad przekazując głos Staroście. 

 

Starosta poinformował, że w okresie sprawozdawczym Zarząd odbył trzy posiedzenia. 

Podjęto uchwałę w sprawie wniesienia udziału do spółki. Przyjęto projekty uchwał, które 

dzisiaj były głosowane na sesji. Zajmowano się sprawami z zakresu Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie oraz gospodarki i planowania przestrzennego. Zajmowano się również 

sprawami uzgodnienia opłat za posiłki oraz wysokości opłat za korzystanie z miejsc 

noclegowych w szkolnym schronisku młodzieżowym - dotyczy to SOSW. Zarząd przyjął 

również wykaz aktów prawa miejscowego stanowionego przez Zarząd Powiatu.  

 

Informację o uchwałach budżetowych przedstawił Skarbnik. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś pytania do przedstawionych sprawozdań? Pytań 

nie było. 

 

Ad 7. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że nie zgłoszono uwag ani wniosków do protokołu. 

Protokół z XXVII sesji został przyjęty. 

 

Ad 8. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że następna sesja odbędzie się 29 grudnia. 

Zaplanowano na nią sprawozdania przewodniczących komisji z działalności w roku 2016, 

przyjęcie proponowanych przez komisje planów pracy na 2017, a także plan pracy Rady 

Powiatu na 2017. Skierował się do Komisji Rewizyjnej z prośbą o przygotowanie planu 

kontroli na rok 2017 w styczniu. Przewodniczący zachęcił do korzystania z elektronicznego 

obiegu dokumentów co bardzo ułatwi pracę. Poinformował, że następną sesję zaproszona 

będzie drużyna harcerska „Dreptaki” z DPS Rokitno 38. Podczas jubileuszowej edycji 

„Społecznik roku” w dziedzinie pomocy społecznej laureatem został Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Skwierzynie natomiast Wojewoda specjalną nagrodą uhonorował właśnie 

drużynę harcerską.  

Przewodniczący powiedział, że być może zostanie wprowadzona zmiana uchwały w sprawie 

nadawania honorowego obywatelstwa. Warto tą zmianę wprowadzić właśnie teraz dopóki nie 

wpłynęły jeszcze żadne nowe wnioski. W styczniu planowane jest podjęcie uchwały 

dotyczące sieci dróg. Na zakończenie Przewodniczący złożył wszystkim spokojnych, 

rodzinnych i wesołych świąt.  

 

Posiedzenie sesji zakończono o godz.15
45

. 

 

 

 Protokołował      Przewodniczący Rady Powiatu 

 

          Jarosław Szałata 


